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Abstract (en)
[origin: ES258161U] A chisel for a crust breaking facility for breaking through the solidified crust of electrolyte on an electrolytic cell, in particular a
cell for producing aluminum, is such that at least a part of the edge region on the bottom face of the chisel projects out beyond the other regions and
is in the form of cutting edges. The bottom face of the chisel features no faces which are inclined outwards and would create outward directed forces
as the chisel is forced through the crust. The chisel of the invention allows energy and investment costs to be reduced.

Abstract (de)
Ein Meissei (10) für eine Einschlagvorrichtung zum Brechen der erstarrten Kruste eines Elektrolyseofens, insbesondere zur Herstellung von
Aluminium, zeichnet sich dadurch aus, daß mindestens Teile des Randbereichs der Meisselunterseite (12) deren übrige Bereiche überragen und als
Stanzkanten ausgebildet sind. Die Meisselunterseite weist weiter keine nach außen geneigte, beim Durchstoßen der Kruste nach außen gerichtete
Seitenkräfte bewirkende Flächen auf. Mit der vorliegenden Meisselform können Energie- und Investitionskosten gesenkt werden.
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